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gran distància com passa amb la major 
part dels nous.  

Una localització alternativa viable, que 
té una connexió immediata amb l’actual 
conservatori, es l’edifici de l’antiga Seat. 
L’Ajuntament de Maó va comprar aquest 
edifici a l’any 2018, quan encara no s’ha-
via començat la construcció de l’ascen-
sor. Malauradament, l’estudi de detall 
redactat per encaixar l’ascensor no va re-

El gir donat en la decisió de cons-
truir el nou conservatori de mú-
sica a un solar que no sigui la an-
tiga sala Augusta, podrà reduir 

el cost de l’operació, una operació com-
plexa que es volia abordar en dues fases 
difícils de separar, però ens impedeix te-
nir a la nostra ciutat una obra d’en Josep 
Llinàs. Aquest arquitecte nascut a Caste-
lló i radicat a Barcelona es una persona 
d’una cultura extraordinària, que es va 
iniciar com a professor al costat de Ra-
fael Moneo, i seguint l’estela d’Alejandro 
de la Sota i Josep Mª Jujol. La capacitat 
creativa, la consideració del context urbà 
com a referència, i la seva llarga trajec-
tòria en  disseny d’equipaments, entre 
altres les biblioteques Jaume Fuster i Vila 
de Gràcia a Barcelona, ens garantien un 
bon edifici en la transformació de la sala 
Augusta. Si no es fa, perdrem una icona 
que hauria donat valor al centre històric. 

Un dels valors del projecte, que hau-
ríem de lluitar perquè es conservi, era 
reequipar el centre històric amb nous 
centres d’activitat. Recordem que el da-
rrer equipament escolar al centre es va 
edificar en temps de la Segona Repúbli-
ca, a Sa Graduada. Seria important re-
col·locar el conservatori en una zona 
central de la ciutat. Aquesta decisió aju-
daria a que la ciutat mantingui certa vi-
da, que no tinguem els centres escolars a 
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substituir a ningú, es tracta d’ajudar do-
nant veu als qui treballen i coneixen els 
centres docents. 

Ja sabem que cap vent ajuda a la barca 
que no sap cap a quin port navega,  i 
aquests són els nostres fars. Volem for-
mar els futurs ciutadans per ser mem-
bres d’una societat verdaderament de-
mocràtica i equitativa, i consideram que 
una bona formació per a tots els futurs 
ciutadans és la seva condició de possibi-
litat. Ho resumim en quatre punts: 

1. La democràcia reconeix la dignitat 
de tota persona humana i açò demana 
cuidar del ple desenvolupament de la 
personalitat de tots els infants i joves, 
perquè tots tenen el dret i el deure 
d’exercir com a ciutadans amb coneixe-
ment, criteri, llibertat i responsabilitat. 
De la formació dels ciutadans depèn la 
salut de la democràcia i la qualitat del 
benestar comú. 

2. La bona educació, com La demo-
cràcia suposa la pràctica d’una convivèn-

cia basada en el respecte per la diversi-
tat, la pràctica del diàleg, la participació i 
la responsabilitat. 

3. Entendre que ensenyar educant és 
un acte de respecte i d’estimació dels do-
cents  pels alumnes, per damunt de mo-
des i tendències conjunturals que fan 
oblidar l’essencial. 

4. La rellevància social de l’educació 
suposa el reconeixement del valor de 

tots aquells que eduquen que sempre 
han de tenir veu en les qüestions i pro-
blemes referents a la seva tasca. I que 
han de comptar amb els mecanismes 
adequats per a l’autocrítica i la recerca 
permanent. 

✒ PER TOTES LES RAONS EXPOSA-
DES, convidam la comunitat educativa a 
participar en les accions que relaciona-
des amb tot açò emprendrem i especial-
ment en una jornada que es convocarà 
en els pròxims mesos per reflexionar de 
forma col·lectiva sobre la situació actual 
de l’educació, i pensar i proposar accions 
a curt i llarg termini. La jornada està 
pensada per a les persones que coneixen 
què representa ensenyar i educar en el 
món d’avui, a les que entenen la relle-
vància social de l’educació, la seva com-
plexitat, les seves limitacions i que, tan-
mateix, saben la satisfacció i l’esperança 
que dona fer camí treballant amb els 
nostres infants i joves.

Un grup de persones, professio-
nals de l’educació, conscients 
dels problemes de qualitat que 
presenta la docència a Menorca 

i del moment de desànim generalitzat i, 
a vegades intencional, que vivim, consi-
deram oportú cooperar amb els profes-
sionals dels nivells educatius  bàsics 
preocupats pel tema. La intenció és pro-
curar concretar quins són els problemes 
més rellevants que cal considerar, i apor-
tar coneixements i experiències per tro-
bar respostes que puguin millorar l’afec-
ció dels alumnes per l’escola i identificar 
les causes i els possibles remeis  de l’es-
très i pèrdua d’il·lusió de molts mestres i 
professors. No es pretén esmenar ni 
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soldre quins usos es donarien a l’edifici 
confrontant de la Seat. Dos anys més 
tard, l’agost del 2020, es diu que l’ajun-
tament ha contractat una empresa per 
organitzar un procés de participació que 
suggereixi possibles usos.  El gener de 
2022 s’informa que 300 persones han 
participat i que es proposen majoritària-
ment els usos cultural, artístic, associatiu 
o formatiu. La realitat, a dia d’avui, és 
que l’edifici està sense ús, més de cinc 
anys després de la compra, a l’estiu de 
2018. Convindria demolir-ne una part 
per evitar que tapi el claustre des del 
port.  

✒ CEDIR AQUEST EDIFICI a la Con-
selleria, facilitaria el manteniment del 
patrimoni municipal, donaria un impuls 
al centre urbà d’acord amb els usos de-
sitjats al procés de participació sobre 
què posar a l’antiga Seat, i permetria a 
l’ajuntament centrar-se en la millora ur-
banística del passeig marítim, tant en 
les interrupcions del passeig a la zona 
de la Miranda com a la zona de Sta. Ro-
sa, a on una propietat municipal blo-
queja part del carrer, com a tot l’entorn 
fins a Verge del Toro, que no es va in-
cloure al pla de millora previst en el 
projecte de MBM de 1987. 

Es podria donar compliment a la vo-
luntat implícita en el projecte anterior de 
mantenir vida al centre urbà si es cons-
trueix el nou conservatori a l’antiga Seat, 
edifici que ja ha estat objecte d’un pro-
jecte de final de carrera en el qual s’as-
signava aquest ús a l’actual cadàver ur-
bà, una estructura ara mateix deteriora-
da que podria cobrar nova vida.


